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ACTA DE LA JUNTA EXTRAORDINÀRIA DE CENTRE DE LA FCHS 
 
Número: 4-19 
Data: 28 de maig de 2019 
Durada: de les 13h a les 14h. 
Lloc: Sala de Graus Germà Colón 

Assisteixen a la reunió 

 
Equip de Deganat: 
Andreu Casero Ripollés, degà de la FCHS 
Javier Vellón Lahoz, secretari de la FCHS 
Patricia Salazar Campillo, vicedegana de Graus i Màsters de la FCHS 
Esther Monzó Nebot, vicedegana d'Infraestructures i Planificació Estratègica de la FCHS 
Robert Arnau Roselló, vicedegà del grau en Comunicació Audiovisual 
Carmen Mª Fernández Nadal, vicedegana del grau en Història i Patrimoni 
Kim Schulte, vicedegà del grau en Traducció i Interpretació 
Mónica Velando Casanova, vicedegana del grau en Humanitats: Estudis Interculturals 
Jorge Martí Contreras, vicedegà del grau en Mestre o Mestra d'Educació Infantil 
Susana Miquel Segarra, videgana del grau en Publicitat i Relacions Públiques 
Víctor Mínguez Cornelles, director Departament d’Història, Geografia i Art 
Reina Ferrández Berrueco, directora Departament de Pedagogia i Didàctica de les Ciències Socials, 
la Llengua i la Literatura 
Antonio Ripollés Mansilla, director del Departament d'Educació i Didàctiques Específiques 
Tomás Martínez Romero, director Departament de Filologia i Cultures Europees 
Pilar Ezpeleta Piorno, directora del Departament de Traducció i Interpretació 
 
 
Representació del PDI 
 
Alberto Cabedo 
Carles Rabassa i Vaquer 
Mª Auxiliadora Sales Ciges  
 
 
Representació del PAS 
 
Alicia Bruno Romero 
Mercedes Cazalilla Hoyofrío 
Carmen José Emo Barberá 
Sari Mallench Martí 
Mª Luz Pérez Soler 
Juan Plasencia García 
Clara Viciano Ferrás 
 
Representació dels màsters 
 
Patrici Calvo Cabezas 
Ulrike Oster 
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Representació d’altres centres 
 
José Manuel Badía Contelles 
 
Representació de l’estudiantat 
 
 
Excusen l’absència 
 
Ana Alarcón 
Begoña Bellés Fortuño (delega el vot en P. Salazar) 
Mª Carmen Campoy  
Hugo Doménech Fabregat (delega el vot en Alicia Bruno) 
José Manuel Marco Borillo 
Ana Martí Gual 
Xavier Marzal Felici (delega el vot en A. Casero) 
Mercedes Sanz Gil (delega el vot en Javier Vellón) 
Vicent Sanz Rozalén 
 

Ordre del dia 

 

1.- Informe del degà. 
2.- Aprovació, si escau, de la proposta per a iniciar el procés de constitució de la 

Comissió Gestora del Grau en Mestre/Mestra Educació Primària. 
3.- Torn obert de paraules. 

 
 

Desenvolupament de la sessió  
 

 

1.- Informe del degà 

 
 El degà exposa, en primer lloc, les motivacions d’aquesta Junta extraordinària. 
L’equip deganal ha considerat que, després de la Junta extraordinària del 17/04, en què es va informar 
de la situació de la comissió de grau del títol de Mestre/mestra de primària, havia d’informar a la Junta 
dels fets que han esdevingut, en un exercici de màxima transparència i per fer una proposta que 
desbloquege la situació actual. 
En la Junta del 17/04 es va votar una solució per la composició de la comissió esmentada. El degà envià 
un escrit als dos departaments d’Educació on es recollia el manament de la Junta per mantenir l’equitat 
del centre: 
-12 crèdits de reducció per al vicedeganat dels dos títols d’Educació. 
-S’acceptaria qualsevol suggeriment dels departaments al voltant dels membres que entrarien en la 
comissió i del càrrec de vicedegà/vicedegana. 
A partir d’ahí es van oferir 7 persones (5 del departament de Pedagogia i Didàctica de les Ciències 
Socials, la Llengua i la Literatura i 2  del d'Educació i Didàctiques Específiques) per formar part de la 
comissió i per proposar un vicedegà/vicedegana. 
L’equip deganal va tenir una reunió amb aquestes persones per definir finalment els càrrecs. En aquesta 
reunió es va plantejar una nova exigència: en les noves comissions que es formaran a setembre, els dos 
vicedeganats dels títols d’Educació havien d’estar ocupats per professorat consolidat dels dos 
departaments d’Educació, la qual cosa significava, de facto, el cessament de l’actual vicedegà de 
Mestre/mestra d’Infantil. 
Amb aquesta nova petició es va obrir una reflexió primer per part de l’equip deganal; després amb el 
vicerectorat d’Estudis i Docència i finalment del degà i de la vicerectora amb els dos directors del 
departaments implicats. 
Tots van estar d’acord en no cessar a l’actual vicedegà d’Infantil. Les raons són que no hi ha elements 
objectius per prendre una decisió d’aquest tipus. El seu treball com a cap de la titulació ha estat sempre 



3 

 

 

al màxim nivell i fins i tot, al llarg dels més de dos mesos en què no hi hagut comissió de Primària, ha 
desenvolupat tasques relacionades amb les dues titulacions, com ara, les reunions amb els directors 
dels centres de pràctiques o amb les famílies de futurs estudiants. A més sempre ha manifestat la 
voluntat de treballar coordinadament amb l’altra comissió.  
El degà agraeix públicament el treball del vicedegà de Mestre/Mestra d’Infantil. 
El degà recorda que el càrrec es va oferir a 16 persones dels departaments d’Educació i ningú el va 
acceptar. 
En definitiva, el degà manifesta que no hi ha motius per cessar al vicedegà, la qual cosa, a més, 
produiria una desestabilització en un equip deganal que fins ara ha treballat de manera exemplar. 
Es va transmetre aquesta decisió a les persones que es van oferir per formar part de la comissió de 
Primària. La contestació va ser que es mantenien en la seua postura de reclamar, com a condició per 
acceptar entrar a formar part de la gestió del títol, el nomenament del vicedegà d’Infantil en els termes 
comentats. 
Davant d’aquesta decisió, l’equip deganal va considerar que, després d’acceptar totes les condicions 
que es van plantejar en el seu moment en l’anterior Junta extraordinària, aquesta última condició no era 
acceptable. En conseqüència, per desbloquejar l’actual situació i per mantenir la màxima transparència, 
s’ha decidit fer una proposta que es sometrà a l’aprovació de la Junta. 
 
Reina Ferrández vol contextualitzar les decisions que s’han pres per part dels membres dels 
departaments d’Educació i puntualitza que no hi ha cap tipus d’animadversió personal contra el 
professor Jorge Martí com a vicedegà de Mestre/Mestra d’infantil: 
 
-En primer lloc parla de les limitacions del personal consolidat del dos departaments d’Educació, 
sobretot perquè molts d’ells ja tenen altres càrrecs de gestió. Això explica les dificultats per trobar gent 
que pugués entrar a formar part de la comissió de Primària. Finalment, es va aconseguir oferir un llistat 
de 7 persones. 
-La situació de desànim entre el professorat dels departaments d’Educació per la supressió del grup de 
Primària i perquè no hi ha recolzament per part del nou equip de govern al desenvolupament del nou pla 
d’estudis. Tot això ha suposat una pèrdua notable de crèdits per als departaments. 
 
Està d’acord a criticar l’actitud inicial del professorat dels departaments davant dels oferiments del nou 
degà per fer-se càrrec del vicedeganats relacionats amb els títols d’Educació (aquesta és una opinió 
personal no com a directora de departament). Tot i això, ara si que hi ha gent de l’àmbit que es vol 
implicar, per tant seria un bon moment per introduir canvis en les comissions. 
 
Finalment, mostra el seu desacord amb la decisió de les 7 persones de vincular la seua acceptació amb 
la qüestió del vicedeganat de la comissió de Mestre/Mestra d’Infantil (assenyala que és també una 
opinió personal i no com a directora de departament). 
 
Auxiliadora Sales llig un document en nom de les 7 persones implicades en el tema de la nova comissió 
(Annex B) 
 
El degà contesta a l’escrit: 
 
-No és cert que en el manament de l’anterior Junta extraordinària es diguera que s’acceptaria tot el que 
es proposara des dels departaments. Es va dir que s’acceptarien tots els noms que es proposaren, 
incloent-hi el del vicedegà/vicedegana. 
-La pèrdua de confiança de què es parla és en doble direcció, perquè també hi ha falta de confiança per 
part de l’equip deganal amb les actuacions desenvolupades per molts membres dels departaments 
implicats. 
-En l’escrit no hi ha cap mena d’autocrítica. 
-En l’escrit de dimissió dels 4 membres de la comissió de Primària el tema de les decisions unilaterals 
ocupava un mínim espai. Les raons fonamentals que es van exposar van ser d’altres tipus. 
-Quan 16 persones dels departaments d’Educació no van acceptar els vicedeganats de les titulacions 
encara no s’havia produït la pèrdua del grup de Primària. 
 
Antonio Ripollés agraeix la contextualització exposada per Reina Ferrández, però indica que el seu 
departament mai s’ha pronunciat sobre el cessament del vicedegà d’Infantil. 
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Clara Viciano indica que si el problema era que no hi havia gent consolidada disposada a implicar-se, 
ara ja hi ha, per tant no entén les raons que es plantegen a hores d’ara. No és cap problema que el 
vceidegà/vicedegana d’una titulació de Mestre siga d’altre departament. Fica l’exemple de Tico Pinto del 
departament de Psicologia Evolutiva. 
 Continua dient que es por comprendre l’estat d’ànim del professorat d’Educació, però hi ha altres vies 
per mostrar el desacord amb l’equip rectoral que no estiguen relacionades amb una comissió de 
titulació. 
Mostra la seua preocupació pels problemes de gestió que aquesta situació està creant i fa una defensa 
del treball del vicedegà d’Infantil. 
 
Auxiliadora Sales contesta: 
 
-Quan a l’escrit que s’ha llegit es parlava de decisions unilaterals, es referia a les preses des de l’equip 
de govern. El que reclamen és que la Junta s’implique en el problema. 
-Insisteix en despersonalitzar el tema del vicedeganat d’Infantil. No hi ha res contra el professor Jorge 
Martí i el seu treball. La raó és buscar dos vicedeganats amb professorat dels departaments d’Educació 
per afrontar els problemes greus que se’ls han plantejat als títols. 
 
Alicia Bruno considera que amb la seua actuació estan molt equivocats i que s’han ficat condicions que 
ningú pot entendre, sobretot perquè afecten a una persona que està desenvolupant perfectament el seu 
treball. 
 
Patrici Calvo accepta com a legítimes les demandes dels departaments d’Educació davant l’actuació del 
rectorat, però no és raonable plantejar el problema en la composició d’una comissió. El que cal és 
formar-la i començar a treballar. 
 
Jorge Martí fa dues consideracions: 
 
-Cal separar el títol i els departaments. En el títol de Mestre/Mestra d’Infantil treballa gent de diferents 
departaments i tots són professorat del títol que pot encarregar-se de la gestió. 
-Mostra la seua disposició per treballar coordinadament amb la nova comissió de Primària i demana que 
no hi haja problemes en aquest sentit. 
 
Antonio Ripollés vol remarcar que el seu departament no està d’acord amb la petició al voltant del 
videganat d’Infantil i reitera el seu recolzament al treball del vicedegà actual. 
 
Víctor Mínguez pregunta si seria possible, per tenir tota la informació completa, saber els noms de les 7 
persones que han fet aquesta proposta. 
 
El degà, després d’una consulta amb Auxiliadora Sales, diu els noms: Joan Traver, Odet Moliner, María 
Lozano, Sergio Selma, Auxiliadora Sales, Amparo Porta i Jesús Gil. 

 
 
2.- Aprovació, si escau, de la proposta per a iniciar el procés de constitució de la Comissió Gestora del 
Grau en Mestre/Mestra Educació Primària 
 

El degà exposa la proposta de l’equip deganal. 
Davant la situació de bloqueig i la impossibilitat de trobar una solució, es proposa que la rectora, de 
manera executiva, nomene als membres de la comissió gestora i al vicedegà/vicedegana del títol de 
Mestre/mestra de Primària entre el personal dels departaments d’Educació. L’equip deganal acceptarà la 
decisió de la rectora. 
 
S’aprova la proposta per 30 vots a favor, 3 abstencions i 0 en contra. 
 
 
3.- Torn obert de paraules 
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El degà informa de la pròxima Junta de Centre ordinària que serà el 7 de juny. En aquesta junta 
estarà present la rectora per a parlar del seu primer any de gestió. 
 

 
 
 
El degà alça la sessió, de la qual, com a secretari estenc aquesta acta 
 
 
 
El secretari                                                                                Vistiplau, 
      
 
        El degà 
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Annex A. Acords presos 

 

Punt de l’ordre del dia 
 

Acords 

Aprovació, si escau, de la proposta per a iniciar el procés de 

constitució de la Comissió Gestora del Grau en Mestre/Mestra 

Educació Primària. 

S’aprova: 30 vots a favor; 3 
abstencions; 0 en contra 

 

 

Annex B. Escrit llegit per la professora Auxiliadora Sales 

 

Tal com ja vam manifestar a la reunió mantinguda amb l’equip deganal el 13 de maig, 

reiterem expressament el nostre reconeixement al treball realitzat per l’actual vicedegà del 

Grau de Mestre/a en Educació Infantil, Jorge Martí Contreras. Les nostres consideracions 

estan al marge de la valoració favorable que ens mereix la seua gestió i voldríem que conste 

en Acta. 

El històric que ja vam contextualitzar a l’anterior Junta Extraordinària ens situa en un context 

complexe i de decisions a llarg termini. 

Davant la supressió d’un grup de Primària, vam sol·licitar reunió i explicacions al 

Vicerrectorat, on les raons que al·legaven van ser fàcilment contra-argumentades i es va 

admetre que la decisió s’havia fet de manera unilateral, sense cap negociació. El que feia 8 

mesos es va acordar i negociar per a una modificació del pla d’estudis aprovada per AVAP, 

ens diuen que no és viable i a més a més amb la supressió  d’un grup. 

Al mateix temps es van produir les dimissions a la comissió de Primària per vore qüestionat i 

no escoltat el seu criteri a l’hora de gestionar els crèdits assignats a la titulació de Mestre de 

Primària. 

 

Així que davant de decisions unilaterals i falta d’autonomia i legitimitat per a gestionar el títol 

l’ànim als dos Departaments d’Educació es va vore molt afectat i va haver una gran pèrdua 

de confiança de cara a fer aportacions i a ser escoltats en una situació de retallades i 

reinvenció dels dos graus de Mestre. 

 

Tant des de Vicerrectorat com des de Deganat se’ns va demanar fer propostes, i en 

successives reunions els membres dels Departaments van entendre que en la situació de 

vulnerabilitat en la que estàvem, qualsevol proposta requeria tindre dos comissions fortes i 

cohesionades, de l’àmbit d’educació (per donar respostes al futur del títol) i (també a petició 
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del propi degà) amb persones consolidades per afrontar la nova situació dels títols amb 

solidesa i mirada de futur. 

Els dos títols de Mestre han treballat sempre no només coordinats, sinó en unitat d’acció (al 

practicum, molt complexe i compartit; als requeriments del pla d’estudis i de la seua 

modificació), i per eixa raó, vam fer una proposta, per a reestablir la confiança i assumir amb 

lleialtat institucional la responsabilitat des de la proximitat als actors docents i als sabers de 

l’àmbit d’Educació, així com l’experiència aportada pel disseny i experimentació dels plans 

d’estudis.  

 

Per eixa raó, davant de la generosa mediació que els directors dels dos departaments de 

l’àmbit d’educació van fer (avui públicament vull donar-los les gràcies per la seua tasca), set 

persones van donar el pas endavant, assenyalant una sèrie de garanties que consideràvem 

necessàries per a restablir la confiança dels membres dels Departaments en el sistema, 

calmar els ànims davant un malestar generalitzat per la supressió del grup de Primària i 

reestablir ponts amb Vicerrectorat i Deganat per desbloquejar la situació i fer propostes 

creatives. 

 

En la anterior Junta Extraordinària de Facultat, el Degà va manifestar que el Deganat 

respectaria les garanties plantejades pel Departaments de Pedagogia i Didàctica de les 

Ciències Socials, la Llengua i la Literatura, i el Departament d’Educació i Didàctiques 

Específiques. Només es va esgrimir que no era un assumpte de la seua competència la 

demanda dels departaments d’Educació de revisar la supressió del grup de Primària, 

aprovada per la Direcció de la UJI. 

Així doncs li van fer la proposta a l’equip deganal, en un procés llarg i costós (lamentem el 

retard) per a poder incorporar a la proposta persones consolidades dels dos departaments 

que aconseguiren pacificar des de dins la situació i el malestar. 

Certament, van creure que estaria alineada amb la idea que s’ens havia trasmés 

d’implicació, aportació de propostes i solidesa i estabilitat del personal. 

No es tracta de facilitar només la gestió tècnica-acadèmica de les comissions de Mestre, 

sinó de reparar la pèrdua de confiança dels equips i les relacions amb Vicerrectorat i 

Deganat. 

 

La proposta continua damunt la taula, reiterant la nostra voluntarietat i responsabilitat 

d’emprendre el treball d’afrontar la difícil situació dels Graus de Mestre. 
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